
PROTOKOt Nr IX/2019 


Obrad IX Sesji Rady Gminy Kotun 


odbytej w dniu 27 maja 2019 r. 


Sesja odbyta si~ w sali audiowizualnej Zespotu Oswiatowego w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1400, a zakonczyty si~ 0 godz. 1510. 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W sesji uczestniczyto - 14 radnych tj. 93% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu do 

protokotu/. 

Porzgdek posiedzenia: 

1. 	 Otwarcie Obrad IX Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Informacja W6jta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 

2019-2026. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2019 rok. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zaciqgni~cia pozyczki dtugoterminowej na finansowanie plano

wanego deficytu budzetu. 

7. 	 Podj~cie uchwat w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy 


Kotun. 


8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie powotania Zespotu ds. zaopiniowania kandydat6w na tawnik6w 

do sqd6w powszechnych. 

9. 	 Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgtoszone na poprzednich sesjach. 

11. Dyskusja, sprawy r6zne. 

12. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

13. Zamkni~cie Obrad IX Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady IX Sesji Rady Gminy Kotun. Stwierdzita 


quorum. Przywitata przybytych na sesj~: radnego powiatowego Jana Kucia, W6jta Grzegorza G6rala, 


Skarbnika Gminy Agnieszk~ Chodowskq, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, Kierownika ZGK 


w Kotuniu Daniela Niedziatka, Kierownika GOPS w Kotuniu Grazyn~ Rybak, sottys6w i radnych. 


Ad pkt. 2. 


W6jt zgtosit wniosek formalny 0 wytqczenie z porzqdku obrad punkt "Prezentacja Gminy Wesete 


z Ukrainy" poniewaz zaproszeni goscie nie mogli do nas przyjechac w zaplanowanym terminie . 


Wi~cej uwag do porzqdku obrad nie zgtoszono. 


Przewodniczqca przystqpita do gtosowania w sprawie wytqczenia punktu z porzqdku obrad . 


W imiennym gtosowaniu jawnym jednogtosnie (za-14) radni zadecydowali 0 zdj~ciu 


dotychczasowego punktu 9 z porzqdku obrad. 


Przewodniczqca Rady poinformowata, ze z zwiqzku z tym dotychczasowe punkty: 10, 11, 12, 13 i 14 


b~dq omawiane jako punkty: 9, 10, 11, 12 i 13. 


Ad pkt. 3 


W6jt poinformowat, ze w przerwie mi~dzy sesjami zajmowat si~ nast~pujqcymi sprawami: 




1. 	 Wydat 43 decyzji administracyjnych, 17 postanowien i 10 zarzqdzen. 

2. 	 Otworzylismy oferty w przetargu na termomodernizacj~ obiekt6w uzytecznosci publicznej 

(budynki po zllikwidowanych szkotach w Koszewnicy i Cisiu-Zagrudziu). Wartose tego zadania 

wedtug ofert to 8.070.000zt. 

3. 	 Otworzylismy oferty na modernizacj~ drogi w miejscowosci t~ki, wartose 382.000 zt. 

4. 	 Trwa budowa targowiska gminnego i ulicy tqkowej w Kotun ilu. 

5. 	 Catv czas trwa projektowanie dr6g: Sosnowej w Kotuniu, ulicy Widok w Gr~zowie, drogi 

w Oleksinie, dw6ch dr6g w Broszkowie. 

6. 	 Mamy zebrane oferty, ale nie podpisano jeszcze umowy na pozostate odcinki dr6g. 

W tym wypadku musimy czekae na uzyskanie zezwolen wodnoprawnych, kt6re Sq konieczne 

do uzyskania pozwolenia na budow~. 

7. 	 Projektujemy monitoring w Kotuniu. Ustalilismy wst~pnq koncepcj~. 

8. 	 Mamy uzgodniony zakres modernizacji oswietlenia drogowego. W tym roku plan ujemy 

wymienie i dowiesie 176 opraw ledowych. B~dziemy sktadae wniosek 0 uzyskanie pozyczki 

na ten cel w Wojew6dzkim Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej, jak r6wniez 

przygotowae przetarg na wykonanie modernizacji. 

9. 	 W okresie mi~dzy sesjami podpisa llismy z Pani q Skarbnik dwie umowy na dofinansowanie 

naszych inwestycji: pierwsza na kwot~ 1.200.000 ztotych na modernizacj~ ulicy Ogrodowej 

w Kotuniu, druga na kwot~ 145.000 ztotych na przebudow~ drogi w t~kach. 

10. Naprawilismy j uz wszystkie nawierzchnie asfaltowe na drogach gminnych. W tym tygodniu 

zaczniemy wozie ttuczen na nieutwardzone drogi gminne, jesli pogoda na to pozwoli. 

11. 3 maja obchodzilismy uroczyscie rocznic~ uchwalenia konstytucji. 

12. 18 maja na terenie "Reymont6wki" w Chlewiskach odbyta si~ maj6wka. 

13. 22 maja w Zel,iszewie odbyty si~ sportowe zawody przetajowe. 

14. 25 maja OSP w Zeliszewie obchodzita 110 rocznice powstania jednostki. 

Uwag do sprawozdania W6jta nie zgtoszono. 


Ad pkt. 4 


W6jt wyjasnit, ze w projekc ile uchwaty zamieszczono trzy gt6wne zmiany dotyczqce: 


a) 	 w wykazie przedsi~wzi~e zostata wprowadzona "Termomode rnizacja budynk6w uzytecznosci 

publicznej na terenie gminy Kotun", gdzie zwi~kszono kwot~ wydatk6w 0 2.39.140,91 zt do 

kwoty 8.200.000 ztotych, z tym, ze w tym roku zwi~kszamy 0 kwot~ 19.570,46 zt a w roku 

2020 0 kwot~ 2.319.570,45 zt. 

b) 	 w przedsi~wzi~ciu "Budowa drogi w miejscowosci t~ki" zwi~ksza si~ limit wydatk6w w roku 

2019 0 kwot~ 195.000 zt, w roku 2020 wydatki na ten cel nie b~dq ponoszone. 

c) 	 w przedsi~wzi~ciu "Przebudowa dr6g w miejscowQsci Kotun ul. Ogrodowa i Nadrzeczna" 

zwi~ksza si~ w 2019 roku limit wydatk6w 0 kwot~ 1.700.000 zt przesuwajqc srodki z roku 

2020. 

Poza tym pozyczka dtugoterminowa z WFOSiGW w kwocie 230.000 zt na modernizacj~ 


oswietlenia ulicznego. 


- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze na spotkaniu tydzien temu dyrektorzy szk6t przedstawili zarys 

prac remontowych i budowlanych w naszych szkotach. Remont szkoty w Kotuniu budynku A czeka juz 

5 lat. Nie wi em dlaczego te szkoty majq bye wczesniej wyremontowane. W Zeliszewie natomiast 

budynek wymaga zmiany dachu. Jeszcze szkota w Bojmiu, gdzie p~kajq sciany i rozchodzq si~ 

fundamenty. W srod~ na Komisji Oswiaty W6jt przedstawit nam wyniki otwarcia ofert na 

termomodernizacj~. I po dtugich rozmowach W6jt stwierdzit, ze b~dziemy odst~powae od tej 

inwestycji. I w piqtek dowiadujemy si~ na Komisji Rewizyjnej, ze ten remont b~dzie jednak 



wykonany. Dalej twierdze, ze nie widz~ sensu remontowania tych budynkow za takq kwot~, tj. ponad 

osmiu milionow ztotych. Nadwyr~zamy nasz budzet, gdzie pozniej b~dziemy musieli brae pozyczki 

i faktyczny koszt wyniesie 9 lub 10 milionow ztotych. 

- Radny Michat Adamczyk zapytat, czy z umowy 0 dofinansowanie, ktora zostata podpisana, nie 

wynika, ze tych budynkow przez jakis czas nie b~dziemy mogli wynajmowae. 

- Wojt potwierdzit. 

- Radny Michat Adamczyk zapytat wi~c, co z przedszkolami, ktore obecnie funkcjonujq w tych 

budynkach. 

- Wojt odpowiedziat na wystqpienie radnego Daniela Celinskiego - stwierdzit, ze nie mowit, ze 

b~dziemy odst~powae od wykonania modernizacji . Powiedziatem, ze przedstawi~ projekty do 

gtosowania radzie. To Panstwo zadecydujcie, czy te budynki majq bye remontowane czy nie. 

Tak jak juz radny powiedziat, dyskusja byta dose dtuga, natomiast te obiekty czekajq na swojq kolej 

juz od lat. Ttumaczyt jakie inwestycje byty wykonane w kazdym z obiektow, ile pieni~dzy by to na 

kazdq szkot~ w ostatnich latach i Panstwo Radni dostali petnq informacj~ 0 tym. Remonty, 0 ktorych 

Pan Radny mowit mogq bye zrealizowane z wydatkow biezqcych, jako wydatki remontowe. 

Natomiast jesli chodzi 0 drugie pytanie Radnego Michata Adamczyka, to owszem w regulaminie jest 

taki zapis, ze w budynkach, ktore b~dq poddane termomodernizacji z funduszy europejskich nie 

moze bye prowadzona dziatalnose gospodarcza. Rozmawialismy juz kilkakrotnie z Urz~dem 

Marszatkowskim i oni znajq nasz przypadek. Jesli nie uzyskamy zgody na to, zeby tam byta 

prowadzona dziatalnose gospodarczq, wowczas zrezygnujemy z dzierzawy i b~dziemy szukae innej 

mozliwosci, aby te przedszkola tam byty prowadzone. 

- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze jest mozliwose prowadzenia prywatnych przedszkoli winny 

sposob, tak jak przedsi~biorca z Broszkowa, ktory kupit plac i wybudowat wtasny budynek na 

przedszkole ze ztobkiem, ktore zacznq funkcjonowae od 1 wrzesnia. Nie widzi dalej sensu remonty 

tych szkot. 

- Wojt wyjasnit, ze przedszkola w tych budynkach, to jest tylko cz~se ich przeznaczenia. Te budynki 

stUZq juz dzisiaj, jako lokale wyborcze. Mieszkancy tych miejscowosci mogq korzystae z tych 

obiektow, wykorzystujqC ich jako swietlice, czy tez Sq tam wykonane przez nas place zabaw. 

Do dnia dzisiejszego nie by to dyskusji co do sprzedazy tych budynkow, nikt z takq propozycjq nie 

wyszedt. Natomiast my realizujemy cos, co zostato zatozone kilka lat wczesniej, czyli utworzenie tam 

przedszkoli, wyremontowanie. Wykonalismy dokumentacje techniczne, wycen~ robot, ztozylismy 

wniosek 0 dofinansowanie tych inwestycji z funduszy europejskich. Po jakims czasie udato si~ nam 

to dofinansowanie uzyskac. Dzisiaj stoimy przed kolejnym etapem, czyli realizacjq tego, co 

zaplanowalismy sobie cztery lata temu. Wedtug jego jest to konsekwencja wczesniej podj~tych 

decyzji . To od Panstwa radnych zalezy, czy pojdziemy w tq stron~ czy nie pojdziemy. 

Oprocz tego w uchwale jest rowniez wprowadzenie zmian z budowie ulicy Ogrodowej w Kotuniu, 

wi~c to Panstwo decydujecie, co dalej z tymi inwestycjami. 

- Mieszkanka Kotunia Pani Cabaj stwierdzita, ze te pieniqdze takze Sq mieszkancow. Szkoty wczesniej 

byty zamkni~te ze wzgl~dow ekonomicznych. Dlaczego one tworzq nam jeszcze koszty. 

W podstawowce przy ulicy Szkolnej Sq schody, ktore juz kwalifikujq szkot~ do zamkni~cia. 

Na to w budzecie nie widz~ pieni~dzy. 

- Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze kwestia schodow jest juz rozstrzygni~ta, a w wakacje b~dzie 

remont. Chyba Pani zle szukata tych pieni~dzy, bo Sq one zabezpieczone w budzecie. 

- Radny Daniel Celinski zwrocit si~ do Radnych i wyjasnit, ze budynek przy ulicy Szkolnej czeka na 

remont bodajze pi~e lat. Co roku byty pieniqdze przesuwane na inny cel. Panstwo radni niech si~ nad 

tym zastanowi q. 

- Mieszkaniec Kotunia Pan Cabaj zapytat Wojta ile dochodu przyniosto Gminie wynaj~cie tych 

obiektow na przedszkola prywatne, w przeciqgu tego okresu, jak byty wynajmowane. Czy to nam si~ 

optaca. 



- Wojt wyjasnit, ze umowa jest tak skonstruowana, ze zarowno dzierzawea z Cisia jak i z Koszewrniey 

ma obowiqzek ptaeie Gminie 2 tysiqee ztotyeh ezynszu miesi~eznie plus podatek VAT. Natomiast tez 

jest zapis w umowie, ze Ci dzierzawey b~dq musieli wykonae remont za swoje srodki, ktore sobie 

pozniej b~dq mogli odliezae od ezynszu. Zarowno dzierzawea z Cisia jaki i z Koszewniey poniost koszty 

okoto 150.000 ztotyeh, natomiast umowy byty podpisane na okresy trzyletnie. t.atwo sobie poliezye, 

ze wptywy byty okoto 36.000 roeznie. Przez okres trwania tej umowy nie b~dq w stanie odebrae 

sobie zainwestowanyeh srodkow. Trzeba wziqe inny aspekt tej sprawy, bo nie tylko 0 pieniqdze tu 

ehodzi. Jak radni pami~tajq, to w roku 2014 ilose miejse przedszkolnyeh, jaka byta dost~pna na 

terenie naszej gminy to wielkose okoto 60 miejse. W ehwili obeenej mamy ponad dwieseie, prawie 

trzysta miejse przedszkolnyeh. Rodziee z naszej gminy wozili swoje dzieei do przedszkoli w Skoreu, 

Siedleaeh, Mrozaeh ezy Minsku. Teraz mamy te przedszko lla dost~pne na terenie naszej gminy. 

o tym mowilismy wezesniej, jeszeze przed wyborami w 2014 roku, ze w tyeh obiektaeh b~dq 


funkejonowaty plaeowki oswiatowe. 


- Hadny Daniel Celinski przypomniat, ze dzisiaj przedszkole w Kotuniu dziata na zasadzie 


dopuszezenia tymezasowego przez Sanepid. Nie jest w petni dostosowane do prowadzenia swojej 


dziata Inosei. 


- Sottys wsi Koszewniea Zbigniew Czarezynski zaznaezyt, ze w modernizaeja tyeh obiektow jest 


dofinansowana w kwoeie 3.000.000 zt, wi~e mowimy 0 pi~eiu milionaeh z budzetu a nie oosmiu. 


Panstwo radn i musza si~ zastanowie, bo jesli zagtosujeeie na "Nie", to tak jakbyseie wykreslili tamte 


miejseowosei. Moze nie byl ilseie teraz w tym przedszkolu i nie widzieliseie jakie byty ponies ilone 


koszty na jego remont. Tam jest 65 dzieei, tak jak Pan Wojt wspomniat. Gdy zamknie si~ te plaeowki, 


to rodziee muszq zostae bezrobotnymi, bo b~dq musiel1i zajqe si~ dzieemi. 


- Radna Barbara Ornoeh stwierdzita, ze my nie b~dziemy zamykae tego przedszkola. Nie wie jak radni 


b~dq gtosowae, ale te przedszkola nadal b~dq funkejoflowae. Na ezas remontu b~dq zamkni~te. 


- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze przedszkola te prowadzi prywatny przedsi~biorea. 


My w pierwszej kolejnosei remontujmy swoje obiekty, gdzie ehodzq nasze dzieei. 


Chodzi 0 przedszkola publiezne. 


- Sottys wsi Koszewniea Zbigniew Czarezynski odpowiedziat, ze przedsi~biorea za wtasne pieniqdze 


wykonat niezb~dny remont w obiekeie. 


- Radny Daniel Celinski zapytat w jaki sposob teraz nalezy sfinansowae remonty budynkow 


w Kotuniu, Bojmi u i Zeliszewie. 


- Sottys wsi Koszewniea Zbigniew Czarezynski zapytat radnego, ezy wie, jakiej wysokosei naktady byty 


przeznaezone na remonty wspomnianyeh budynkow oraz tego w Koszewniey w lataeh poprzednieh. 


- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze nie jest w stanie tego powiedziee. 


- Radny Jaeek Ptoehoeki stwierdzit, ze do tyeh przedszkoli ehodzq dzieei z roznyeh miejseowosei. 


Przedszkole wymaga remontu i nalezatoby go wyremontowae. 


- Sottys wsi t.~ki Stanistaw Kukla zapytat, ezy dobrze zrozumiat, ze w budynkaeh tyeh nie moze bye 


prowadzona dziatalnose gospodareza, to oznaeza, ze przedszkola te zostanq zamkni~te. 


- Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze sprawa ta nie jest jeszeze przesqdzona. Przedszkola b~dq, tylko 


po uzgodnien 'iu z Mazowieekq Jednostkq, albo niepubliezne albo jak wygasnq obeene umowy, to 


b~dq to przedszkola publiezne. Tylko, wiemy wszysey, ze z punktu ekonomieznego gmina ponosi 


mniejsze koszty w przypadku przedszkoli niepublieznyeh, bo wowezas przekazujemy tylko 75% 


kosztow utrzymania dzieeka w przedszkolu publieznym. Reszt~ pokrywajq rodziee, bo tak funkejonujq 


szkoty niepubliezne. Tak ezy inaezej przedszkola tam b~dq, ehyba, ze Panstwo Radni zrezygnujq z tyeh 


inwestyejl i i po jakims ezasie b~dzie trzeba ieh zamknqe ze wzgl~du na tiy stan teehniezny. 


Mogq bye nie dopuszezone do uzytkowania. Dotaeja przepadnie, trzeba b~dzie wyst~powae 


ponownie i ezekae na przyznanie srodkow. Nie jest tak, ze sktada si~ wniosek kiedy si~ ehee, tylko 


wtedy, kiedy Sq nabory wnioskow. Podsumowat stwierdzeniem, ze tak ezy inaezej przedszkola w tyeh 


miejseaeh b~dq funkejonowae". 




- PrzewodniezClea Rady Anita Drabarek stwierdzita, ze radni nie eheCl zamykac tyeh przedszkoli. 

Jak powiedziat Pan Wojt, wynajmujCley w kazdym z tyeh obiektow wyremontowali ieh na kwot~ 

okoto 150.000 ztotyeh, ezyli sCl one tam wyremontowane. Pozostaje tylko sprawa daehu i elewaeji. 

W tym kierunku powinnismy isc. 

- Radny powiatowy Jan Kuc potwierdzit, ze to, ze tam funkejonujCl obeenie przedszkola jest zastugCl 

Sanepidu ezy Strazy Pozarnej. Stuzby te wiedziaty, ze istniejCl dokumentaeje teehniezne na remonty 

tyeh obiektow, ze Gmina ma w planaeh ieh modernizaej~. Te zezwolenia, ktore posiadajCl obeeni 

dzierzawey byty w jakims stopniu zezwoleniami warunkowymi. Jezeli tam przez kilka lat tam si~ nie 

nie b~dzie robic, to stuzby zaeznCl si~ tym budynkom przyglCldac i moze si~ okazac, ze dotyehezasowe 

ezasowe dopuszezenie zostanie eofni~te. l\Ja dtuzsZCl met~ Sanepid nie pozwoli, aby przedszkola 

funkejonowaty w takim stanie. Trzeba si~ liezyc z tym, ze po trzeeh, eztereeh lataeh zapytajCl, 

dlaezego majCle dokumentaej~ na remont nie nie zrobiliseie. Bo jesli Sanepid widzi mozliwosc 

poprawy ezegos, to wydaje warunkowe zgody, jak widzi, ze nie si~ nie dzieje, to kaze zamknClc obiekt. 

- Radny Daniel Celinski zapytat radnego powiatowego na jakiej zasadzie dziata budynek A szkoty 

w Kotuniu. Doktadnie na takiej samej - warunkowe dopuszezenie do uzytkowania. Rozniea jest taka, 

ze jest to przedszkole publiezne. 

- Wojt w odpowiedzi do Radnego Celinskiego stwierdzit, ze budynek A szkoty w Kotuniu tez ma 

opraeowanCl dokumentaej~ na remont. Z tym, ze tam remont b~dzie polegat tylko i wytCleznie na 

kosmetyee, bo tam daeh nie przeeieka, bo ten budynek zostat wyremontowany gruntownie w roku 

2015. Zmieni si~ tylko uktad sal, zmieni si~ funkejonalnosc. Natomiast tu nikomu si~ woda na gtow~ 

nie leje. Tak jak zaznaezyt, jest dokumentaeja teehniezna na remont tego budynku i b~dzie on 

wykonany. Tamte budynki na remont ezekaty od zawsze. Nie byty termomodernizowane, nie byty 

remontowane. W 2007 roku w Cisiu naprawialismy rynny i rury spustowe, nie wi~eej nie by to 

robione. Natomiast sukeesywnie od roku 2008, tez przy pomoey srodkow z-wojewodztwa 

termomodernizowalismy obiekty w Kotuniu, Bojmiu i Zeliszewie. Tam nie ma wi~kszyeh problemow, 

a drobne sCl sukeesywnie naprawiane. Niektorzy z Panstwa pami~tajCl, ze w kadeneji 2010-2014 byta 

dyskusja 0 tym, ze szkota w Bojmiu zagraza bezpieezenstwu dzieei i osob, ktore tam przebywajCl, 

i trzeba jCl natyehmiast zamknClc. To dzi~ki interweneji kilku osob, ktore w tamtyeh ezasaeh dziataty 

spoteeznie udato si~ tym dziataniom zapobiee. Zaraz po wygranyeh wyboraeh w 2014 roku 

przystClpilismy do remontu tego budynku i zostat on wyremontowany. Budynek nie jest nowy 

i w kazdym si~ cos dzieje, ale wyremontowano go i nadal funkejonuje. Podobnie by to z przedszkolem 

w Bojmiu , co roku inwestujemy w nasze obiekty szkolne. Natomiast przyszedt teraz ezas na te 

budynki w Koszewniey i w Cisiu. Stwierdzit, ze kolejne pokolenia naszyeh mieszkaneow nam nie 

wybaezCl, jezeli taki btCld zanieehania Panstwo popetnieie, nie przyjmieeie tyeh uehwat i b~dziemy 

stali przed dylematem, co dalej. 

- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze on takze twierdzi, ze nie wybaezCl im mieszkaney Kotunia, 

Bojmia i Zeliszewa, jesli nie b~dziemy remontowac ieh obiektow. Druga sprawa, gdy byty zamykane 

szkoty w Cisiu i Koszewniey, to mieszkaney mowili, ze one sCl w bardzo dobrym stanie. Po trzeeie, 

to tCleznik pomi~dzy szkotCl i przedszkolem przeeieka, tam daeh nie byt remontowany. 

- Sottys wsi Koszewniea Zbigniew Czarezynski potwierdzit, ze w wejseiu do przedszkola przed szatniCl 

ten przeeieka daeh. 

- Sottys wsi Pienki Irena Mielezarek zapytata, ezy srodki pomoeowe, ktore SCl przyznane na remont 

tyeh przedszkoli, jesli uehwata nie zostanie podj~ta, mozna przeznaezyc na inny eel. 

- Wojt zaprzeezyt. 

-Sottys wsi Koszewniea Zbigniew Czarezynski zapytat, 0 jakiej kwoeie dofinansowania mowimy? 

- Wojt poinformowat, ze dofinansowanie wynosi trzy miliony ztotyeh. 

- PrzewodniezClea Rady Anita Drabarek stwierdzita, ze trzeba jeszeze wytozyc pi~c milionow 

z wtasnyeh srodkow. 

- Sottys wsi Koszewniea Zbigniew Czarezynski stwierdzit, ze jest to kwota na dwa przedszkola. 



- Radny Daniel Celinski zapytat ilu dzieci dotyczy dofinansowanie - 100? To na dwie szkoty, a tutaj 

chodzi ponad trzysta. Czyli przekazujemy pi~e milionow z budzetu gminy na setk~ dzieci, a tutaj 

mamy tqcznie szeseset - siedemset dzieci. 

- Sottys wsi Niech nabrz Dorota Biernacka stwierdzita, ze dzieci jest duzo bo chodzq z wielu wsi. 

Naszym dzieciom tez si~ cos nalezy. 

- Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski stwierdzit, ze skoro rozmawiamy 0 pieniqdzach, 

to niech Pan radny powie, kiedy na wsie: K~pCl, Pienki, Koszewnica byty wydane tak duze srodki jak 

na Kotun. Nie pami~tam. 

- Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski stwierdzit, ze w roku 2015, kiedy byty zamykane 

szkoty, cos ludziom obiecalismy. Obiecalismy, ze wyremontujemy budynki i otworzymy przedszkola. 

Bytem od poczqtku za tym planem. Teraz tam funkcjonujq przedszkola. Dostalismy pieniqdze z unii 

na wyremontowanie tych budynkow, 0 remoncie ktorym pozniej zapomnimy, bo nie b~dziemy j uz. 

ich pozniej remontowae. Mozemy zrobie tam publiczne przedszkola - mozemy. Takie byty smiechy, 

kto zaprowadzi dziecko do przedszkola w Cisiu. Teraz to przedszkole funkcjonuje, tak samo jak 

w Koszewnicy, tez ma wzi~cie. Tych pieni~dzy nie dadremy prywatnym osobom, tylko inwestujemy 

w nasze budynkil, nalezqce do Gminy Kotun. Teraz jestem za tym, aby budynki zostaty 

wyremontowane i stuzyty dzieciom - to teraz jestem wrog. 

- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze jako Przewodniczqcy Komisji Oswiaty ir radny z Kotunia, jestem 

za remontem szkot w Kotuniu, Bojmiu i Zeliszewie. 

- Radny Mariusz Kruk zapytat jak Wojt plan uje zainwestowae w rozbudow~ szkoty w Zeliszewie. 

Jak te prace b~dq wyglqdaty. 

- Wo}t wyjasnit, ze jeszcze za kadencji Wojta Kucia powstawata dokumentacja rozbudowy szkoty 

w Zeliszewie. Pozniej w kadencji 2010-2014 ten pomyst zostat zaniechany. 6wczesny Wojt nie 

przedtuzyt umowy projektantowi i ona wygasta. Natomiast my mielismy przez ostatnie cztery lata 

dylemat z systemem oswiaty i dostosowywalismy jq pod kqtem, zeby byto j ak najwi~cej miejsc 

przedszkolnych. Do tego doszta likwidacja gimnazjow, wi~c mielismy przez ostatnie cztery lata co 

robie z oswiacie. Przez catv czas trwaty spotkania i uzgadnialismy ewentualny zakres rozbudowy 

szkoty w Zeliszewie. Ta dokumentacja jest w posiadaniu inzyniera, ktory jq wykonywat w 2010 roku. 

Na dzien dzisiejszy, jesli radni zadecydujq 0 remoncie obiektow w Cisiu i Koszewnicy, to nast~pna 

dokumentacja, ktora czeka w kolejce, to remont budynku A w Kotuniu. Po tym czasie mozemy 

wrocie do tematu rozbudowy szkoty w Zeliszewie, tam planowana byta rozbudowa tego budynku 

o dwa oddziaty przedszkola. W chwili obecnej nie mamy problemu z miejscami przedszkolnymi. 

Jesli nie ma miejsca w przedszkolu publicznym, ogtaszamy konkurs na miejsca przedszkolne 

w przedszkolu niepublicznym na zasadach jak w przedszkolu publicznym. Mowit na poczqtku 

rozmowy, ze w ostatnich latach z 60 miejsc przedszkolnych zwi~kszono do 250. W chwili obecnej nie 

widzi potrzeby, aby tak juz na jurto rozbudowywae szkot~ w Zeliszewie. Tam ostatnio byta 

wyremontowana kuchnia i na biezqco wykonywane Sq remonty wewnqtrz budynku. Stwierdzit, 

ze wedtug jego wiedzy obiekt w tym ksztatcie powinien funkcjonowae przez trzy cztery lata. 

Natom:iast mozemy myslee 0 jego rozbudowie w przysztosci. Odniost si~ takze do stow Radnego 

Celinskiego - Wojt i Rada reprezentuje catq Gmin~, nie mozemy dzielie Gminy na okr~gi wyborcze 

czy miejscowosci. Gmina powinna rozwijae si~ rownomiernie na catym swoim obszarze. Stwierdzit 

takze, ze stowo raz dane powinno bye wypetnione, dlatego tez b~dzie prosit radnych 0 podj~cie tej 

uchwaty. 

- Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Cza rczynski zadat pytanie, czy Komisja Oswiaty zapoznata si~ z tym 

obiektem byta w tym rniejscu, rozmawiata z mieszkancami. Bez odj~cia zadnych z tych czynnosci, 

weryfikacji, na Komis}i Oswiaty podj~liscie decyzj~, aby nie prowadzie zaplanowanych inwestycji. 

- Radny Daniel Celinski potwierdzit, ze byli w tym budynku. 

Pan Zbigniew Czarczynski kontynuujqc wypowiedz zapytat, czy byli teraz w tym obiekcie, chodzi 

o dzien dzisiejszy. 



- Radny Daniel Celinski zaprzeczyt. 

- Radny Jacek Ptochocki popart wystqpienie Pana Czarczynskiego. Stwierdzit, ze zapraszat radnych do 

obejrzenia tego budynku. 

- Radny Daniel Celinski odpowiedziat, ze mozna si~ w nim spotkac. 

- Radny Jacek Ptochocki stwierdzit, ze spotkac nalezy si~ przed podj~ciem uchwaty a nie po. 

Po juz b~dzie niewazne. l\ja wyborach sottysa Pan Wojt byt i widziat jak budynek wyglqda wewnqtrz 

i na zewnqtrz. Podtrzymat takze stowa wypowiedziane przez Wojta - ze obietnic nalezy 

dotrzymywac. 

- Radny Daniel Celinski potwierdzit, ze mozna si~ przejechac takze na ulic~ Polnq i obejrzec ogromnq 

dziur~ na wjezdzie do szkoty. Tamt~dy dziennie przejezdza setki samochodow. Zadnego chodnika na 

ulicy Polnej ani od ulicy Siedleckiej. A tam jezdzq duze autobusy, nie ma oswietlenia dojscia do 

budynku a zaj~cia w nim prowadzone Sq do poznych godzin, a na Sali zaj~cia prowadzone Sq do 

godziny 22. Tak wyglqda sytuacja w Kotuniu. Najwi~kszej szkole w gminie. 

- Wojt wyjasnit, ze budynek nazywany przystowiowo "gimnazjum" w duzej cz~sci zostat wybudowany 

dzi~ki funduszom europejskim. Tutaj konsekwencja w dziataniu polegata na tym, ze nie zostata 

zmarnowana szansa. Teraz mozemy sobie mowic, ze nalezy tam przywiesic lampy, ale nie zostatoby 

to zrobione nigdy, gdyby nie fundusze europejskie. W tym wszystkim miat swoj wktad. 

Duzo inwestycji powstato dzi~ki funduszom europejskim. Przypomniat sytuacj~, ze Kotun dzi~ki 

takim zakulisowym walkom doprowadzit do tego, ze zerwana zostata wspotpraca z powiatem, 

legta wspotpraca z samorzqdem wojewodztwa, bo samorzqd nie wnioskowat 0 zadne inwestycje, 

nie starat si~ 0 pieniqdze. W tej chwili nasz prestiz jako samorzqdu rosnie, poniewaz jestesmy 

wiarygodni. To co ustalimy i na co podpiszemy umowy, to zostaje zrealizowane. Po raz kolejny 

poprosit radnych, aby nie rezygnowac z tej konsekwencji dziatania. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodnicz~a Rady przystqpita do procedury gtosowania projektu Uchwaty Nr IX.57.2019 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2019-2026. 

Projekt uchwaty zostat odrzucony wi~kszosciq gtosow (za-5, przeciw-7, wstrzymato si~-2) 

w imiennym gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 5 

Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze w zwiqzku z odrzuceniem poprzedniej uchwaty nie ma sensu 

gtosowania tego projektu uchwaty. Projekt zmian w budzecie jest konsekwencjq poprzedniej 

uchwaty. Dlatego tez poprosit 0 zdj~cie z porzqdku obrad gtosowania nad tym projektem uchwaty. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

PrzewodniczClca Rady przystqpita do procedury gtosowania 0 wytqczenie z porzqdku obrad 

gtosowania nad projektem Uchwaty Nr X.58.2019 w sprawie zmian do budzetu gminy na 2019 rok. 

Wniosek zostat przyj~ty wi~kszosciq gtosow (za-13, przeciw-1) w imiennym gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 6 

Wojt ztozyt kolejny wniosek, ktory jest konsekwencjq odrzucenia pierwszego projektu uchwaty 

i wycofania projektu uchwaty 0 zmianach w budzecie - poprosit radnych 0 wycofanie z gtosowania 

projektu uchwaty w sprawie zaciqgni~cia pozyczki dtugoterminowej na finansowanie planowanego 

deficytu budzetu. 



Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady przystqpita do procedury gtosowania wycofania projektu Uchwaty 

Nr IX.S9.2019 w sprawie zaciqgni~cia pozyczki dtugoterminowej na finansowanie planowanego 

deficytu budzetu z procedury gtosowania. 

Wniosek zostat przyj~ty jednogtosnie (za-13) w imiennym gtosowaniu jawnym. Jeden radny nie wziqt 

udziatu w gtosowaniu. 

Ad pkt. 7 

1) 	 Wojt stwierdzit, ze w tym punkcie przewidziano podj~cie dwoch uchwat. W zwiqzku z tym, ze 

nie procedowano zmian w budzecie wnioskuj~ 0 wycofanie z procedury gtosowania projektu 

uchwaty Nr IX.61.2019 w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy 

Kotun. Sprawa dotyczy nabycia dziatki nr ew. 447/6 w miejscowosci Rososz. 

- Radny Mariusz Kruk zapytat na jakiej podstawie Pan Wojt wycofuje ten projekt uchwaty z procedury 


gtosowania. 


- Wojt Grzegorz Goral zapytat radnego, na jakiej podstawie chcq przyjqc ten projekt uchwaty, skoro 


na jej nabycie nie ma w budzecie gminy zapl'anowanych srodkow finansowych. 


- Radny Mariusz Kruk zapytat, czy na zakup tej drugiej dziatki Sq srodki finansowe. 


- Wojt potwierdzit, dziatka zostata zaplanowana do zakupu za srodki funduszu soteckiego. 


Wspomniat, ze wczesniej mowit 0 konsekwencji podejmowanych decyzji. Podejmujqc decyzj~ 


w jednej sprawie, to rowniez rzutuje na kolejne. 


Innych uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady przystqpita do procedury gtosowania wniosku Wojta 0 wytqczenie z procedury 


g~osowania projektu Uchwaty Nr IX.61.2019 w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na 


rzecz Gminy Kotun. 


Wniosek zostat przyj~ty wi~kszosciq gtosow (za-13, przeciw-l) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


2) 	 Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze projekt Uchwaty Nr ,IX.60.2019 wynika z wniosku 

mieszkancow miejscowosci Nowa Dqbrowka. Mieszkancy tej miejscowosci zawnioskowali, 

aby zakupic dziatk~ 181 0 pow. 0,29 ha. Jest to dziatka przylegajqca do dziatki na ktorej 

zlokalizowana jest remiza asp i swietlica wiejska. 

- Radny Michat Adamczyk zapytat, czy ustalona jest juz cena tej dziatki. 


- Wojt wyjasni{, ze cen~ negocjowat Sottys i bye moze zmiescimy si~ w tych kosztach. 


Jednak protokot z negocjacji jeszcze nie zostat podpisany. 


Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek przystqpita do procedury gtosowani'a projektu uchwaty 


Nr IX.60.2019 w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Podj~ta uchwata zostata oznaczona jako Nr IX.57.2019. 


Ad pkt. 8 


Wojt, ze w tym roku przypada czas wyborow tawnikow do sqdow powszechnych. Trzeba zatem 


powotac zespot oceniajqcy kandydatow na tawnikow do sqdow powszechnych. 




Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniezqea Rady przystqpita do proeedury gtosowania projektu Uehwaty Nr IX.62.2019 

w sprawie powotania Zespotu ds. zaopiniowania kandydatow na tawnikow do sqdow powszeehnyeh. 

Uehwata zostata podj~ta wi~kszoseiq gtosow (za-13, wstrzymat si~-l) w imiennym gtosowaniu 

jawnym. 

Ad pkt. 9 

- Radny Jaeek Ptoehoeki zapytat radnyeh - co po nie podj~eiu wezesniejszej uehwaty zaoferujq 

mieszkaneom tyeh miejseowosei, gdzie przedszkola nie b~dq finansowane z budzetu gminy. lie myslq 

przekazae z budzetu gminy na remont tyeh obiektow, bo mysl~, ze przedszkola tam b~dq, bo powinni 

bye. 

- Wojt zapytat, ezy ktos z radnyeh eheiatby odpowiedziee na to pytanie. 

- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze przeeiwko uehwale gtosowato 7 radnyeh. 

Sottys wsi Koszewniea zapytat, ezy jest mozliwose wyswietlenia tego, jak gtosowali poszezegolni 

radni. 

Wyswietlono wyniki gtosowania projektu uehwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kotun na lata 2019-2029. 

- Sottys wsi t~ki zadat pytanie radnemu Kietbasie, wstrzymat si~ nad uehwatq w ktorej gtosowana 

byta droga w t~kaeh. 

Wi~eej spraw nie wniesiono. 

Ad pkt. 10 

Na poprzedniej sesji nie by to interpelaeji ani zapytan radnyeh, na ktore Wojt nie udzielitby 

odpowiedzi. 

Ad pkt. 11 

- Radny Daniel Celinski zapytat radnego powiatowego, jak wyglqda sprawa uliey Reymonta. 

Jaki jest wynik rozmow ze Starostq. 

- Radny powiatowy Jan Kue wyjasnit, ze ztozyt w tej sprawie interpelaeje do Starosty. 

Jakie uliee i jakie projekty Sq przygotowane i b~dq wykonywane. Dostat dose obszernq odpowiedz, 

gdzie wymieniono szereg przygotowanyeh dokumentow. Jednak na terenie Gminy Kotun jest ieh 

bardzo mato. Wskazat na przygotowanq dokumentaej~ modernizaeji uliey Reymonta, ktorq zresztq 

wykonata Gmina Kotun. W tym roku w budzeeie powiatu Sq zaplanowane bardzo mate srodki na ten 

eel. Wydaje mu si~, ze wszystko b~dzie uzalezni'one od zaangazowania gminy w te praee. 

W przysztym roku wszystko b~dzie zalezato takze od tego, w jaki sposob gmina b~dzie zaangazowana 

w post~p prac. Jesli ehodzi 0 inne roboty, to Gminy Kotun jest nieduzo. Jest ogtoszony przetarg na 

wykonanie dokumentaeji na moseie przed Jozefinem, jest przygotowane zgtoszenie robot na drodze 

w Jagodnem. Tam nie trzeba pozwolenia, ale jest dokumentaeja i podobno ta droga b~dzie robiona. 

Wyrazit swoje niezadowolenia na ten stan rzeezy. Poprosit 0 aktywnose gminy, bo samo sktadanie 

wnioskow przez radnego nie nie przyniesie. Tak byto z wnioskowanq drogq do Zeliszewa Duzego, 

przez Wilezonek ezy inne. Nie uwzgl~dniono tego. Dokumentaeja uliey Reymonta zostata 

przygotowana do wykonania. 

- Sottys wsi Ryezyea Zygmunt Ponikowski stwierdzit, ze likwidaeja szkot natozyta na gmin~ obowiqzek 

dowozenia dzieei do szkot. I tak, jesli odlegtose od szkoty jest wi~ksza niz 4 kilometry, to uezen nie 



ptaci za dojazd. W Ryczycy uczen mieszka duzo dalej niz przystanek i musi do niego dojse. 


To albo przystanek nalezy przeniese, albo ucznia przeniese do przystanku. Skoro gmin~ Katuszyn stae 


na dowozenie 10 kilometrow za darmo dzieci, to Gmina Kotun powinna takze dowiese swoich. 


A jesli chodzi 0 remont tych obiektow, to zostat on przeprowadzony przed otwarciem przedszkoli, 


co jeszcze tam inwestowae. 


- Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski stwierdzit, ze dzierzawcy ten niezb~dny remont 


wykonywali za wtasne srodki. 


- Sottys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski stwierdzit, ze nie tylko za swoje, tak styszat. 


- Sottys wsi Bojmie Antoni Chojecki zapytat jak wyglqda sprawa wymiany oswietlenia ulicznego 


w Bojmiu. 


- Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze nieprzyj~cie uchwaty w sprawie zmiany WPF, a co za tym idzie 


niepodejmowanie uchwaty w sprawie zmian w budzecie i zaciqgni~cia pozyczki dtugoterminowej 


nie b~dq wykonywane wym ilany. 


- Sottys wsi Bojmie Antoni Chojecki stwierdzit, ze przeciez na ten cel zostat przeznaczony fundusz 


sotecki. 


- Wojt stwierdzit, ze do wysokosci srodkow funduszu soteckiego zostanq wykonane prace. 


- Mieszkaniec Kotunia Pan Cabaj zapytat 0 posterunek policj i, w Kotuniu. Powstajq nowe zagrozenia, 


dzieci si~ bojq chodzie do Pieroga, a policj i jak nie byto tak nie ma. Pot dnia trzeba czekae, aby si~ 


ktos zjawit. 


- Wojt wyjasnit, ze przygotowuje si~ dokumentacja techniczna na gruntowny remont tego budynku, 


elewacja i wymianq dachu, tqcznie z instalacjq cieptego ogrzewania. tqczny koszt tej inwestycji, 


to okoto m iliona ztotych. Wyrazit zatem obaw~, czy w przysztorocznym budzecie gminy znajd q si~ 


srodki na wykonanie tego remontu. 


- Mieszkanka Kotulilia Pani Pluta zapytata odnosnie barierki ochronnej przy moscie przed Kotuniem. 


Jest tam sciezka rowerowa, ktora nie jest do konca zabezpieczona. Pisata w tej sprawie do Pana 


Starosty i obiecat jej, ze w budzecie na ten rok znajd q si~ srodki na wykonanie na tym odcinku drogi 


urzqdzen., ktore powinny bye na niej zamontowane. Poza niewielkim zabezpieczeniem na samym 


moscie dalej nie ma nic oprocz gt~bokiego zabetonowanego rowu. Czy b~dziemy czekae az si~ cos 


wydarzy, czy moze znajdq si~ jakies srod ki . Powinny bye z budzetu powiatu, bo to przeciez nie jest 


dokonczona droga. 


- Radny powiatowy Jan Kue stwierdzit, ze szkoda, ze nie przekazata mu przedmowczyni kopii pisma, 


ktore skierowata do Pana Starosty, bo interweniowatby w tej sprawie. Na przysztose poprosit, aby 


przekazywano radnym powiatowym prosby do Starosty, wtedy b~dq mogli rozmawiae ze starostq 


w tych sprawach i interweniowae. Wyrazit opini~, ze jest dumny z tego, ze taki ciqg drogowy 


powstat, jesli potrzeba poprawie, to trzeba. 


Wi~cej gtosow w dyskusji nie by to. Wol,nych wn iloskow nie zgtoszono. 

Ad pkt. 12 


Protokot z poprzedniej sesj i zostat przyj~ty jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 13 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obecnose i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady IX Sesji Rady Gminy Kotun. 



